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سرویس سیاسی -    رئیس جمهور با تمجید از سطح بسیار مطلوب روابط دوجانبه 
و همچنین نقش خیرخواهانه، متعهدانه و سازنده دولت عمان در میزبانی از مذاکرات 
غیرمستقیم ایران و آمریکا گفت: امیدواریم با تلاش ها و نیت های خالصانه و صادقانه 
سلطان هیثم بن طارق، این گفت وگوها به توافقی عادلانه و تضمین کننده ثبات پایدار 

در منطقه بینجامد.
مسعود پزشکیان در حاشیه نشست »مجمع گفت وگوی تهران ۲۰۲۵«، در دیدار با بدر 
البوسعیدی وزیر امور خارجه سلطنت عمان، با تمجید از سطح بسیار مطلوب روابط 
دوجانبه و همچنین نقش خیرخواهانه، متعهدانه و سازنده دولت عمان در میزبانی از 
مذاکرات غیرمستقیم جمهوری اسلامی ایران و ایالات متحده آمریکا، اظهار داشت: 
امیدواریم با تلاش ها و نیت های خالصانه و صادقانه سلطان هیثم بن طارق، این گفتگوها 

به توافقی عادلانه و تضمین کننده صلح و ثبات پایدار در منطقه بینجامد.
رئیس جمهور با تأکید بر ضرورت همگرایی بیشــتر کشورهای اسلامی، خاطرنشان 
ســاخت: هر چه کشــورهای مسلمان و برادر بیش از پیش به یکدیگر نزدیک شوند 
و همکاری های خود را گســترش دهند، بدخواهان امت اســلامی از تفرقه افکنی و 

اختلاف افروزی مأیوس تر خواهند شد.
سفر پزشکیان به عمان در هفته آینده  

پزشکیان با اعلام آمادگی جمهوری اسلامی ایران برای گسترش تبادلات و همکاری ها 
در تمامی عرصه های تجاری، سیاسی، اقتصادی، علمی و فناورانه با کشورهای اسلامی، 
به ویژه کشــور دوســت و برادر عمان، افزود: سفر پیش روی من به عمان در هفته آتی 
می تواند نقطه عطفی در تعمیق روابط همه جانبه میان دو کشور باشد و امیدواریم آثار و 

دستاوردهای آن منافع ملموسی برای دو ملت به همراه داشته باشد.
رئیس جمهور همچنین ابراز امیدواری کرد که با همکاری و هم افزایی بیشــتر میان 
کشورهای منطقه، بتوان منطقه ای ساخت که مردم آن در رفاه، آسایش و عدالت زندگی 

کنند.
وزیر امور خارجه ســلطنت عمان نیز ضمن ابلاغ ســلام های گرم سلطان هیثم بن 
طارق به دکتر پزشکیان، با اشاره به مواضع رئیس جمهور کشورمان در نشست مجمع 
گفت وگوی تهران، اظهار داشت: سخنان حکیمانه و ارزشمند جنابعالی درباره ایران، 
کشورهای همسایه، جهان اسلام و تعامل سازنده با جامعه جهانی را می ستاییم و دست 

شما را در این مسیر به گرمی می فشاریم و از این رویکرد کاملا حمایت می کنیم.
وی با استقبال از سفر قریب الوقوع دکتر پزشکیان به عمان، تصریح کرد: بی صبرانه منتظر 

حضور جنابعالی در مسقط هستیم.

پزشکیان در دیدار وزیر خارجه عمان:

امیدوارم گفت وگوهای ایران و آمریکا به 
توافقی عادلانه و تضمین کننده ثبات

 در منطقه  بیانجامد

    

سیاسی

ســرویس سیاسی -    ســخنگوی وزارت خارجه 
گفت: تنها روند مذاکراتی که وجود دارد همین روند 
غیرمستقیم است که توسط وزیر امور خارجه و نماینده 
رئیس جمهور آمریکا مدیریت می شود بنابراین همه 

چیز شفاف بوده و روند دیگری وجود ندارد.
اسماعیل بقایی ســخنگوی وزارت امور خارجه در 
نشســت خبری گفت: در ده روز گذشته تحولات در 
حوزه دیپلماسی ایران متعدد بود سفرهایی به عربستان، 
قطر و عمان انجام شــد اما در منطقه کماکان با بحران 
همیشــگی ناشی از زیاده خواهی و جنگ طلبی رژیم 
صهیونیستی مواجه بودیم. این اتفاقات کرانه باختری و 
غزه درآور است، بسیاری هنوز زیر آوار هستند و این 
اتفاقات در سکوت خبری مجامع بین المللی در حال 
انجام است. در کنار آن سکوت حمایت کننده اروپایی ها 
و آمریکا همراه با حمایت های تســلیحاتی آن ها را 

شاهد بودیم.
بقایی در پاسخ به این سوال که بسته های تهدیدی در 
جریان مذاکرات غیر مســتقیم با ایران این پیام را دارد 
که آمریکا قرار نیست تحریم ها لغو کند، گفت: یکی 
از دشــواری های مذاکره با آمریکا این است که شما 
با طرفی رو به رو هســتید که بــه هیچ یک از قوانین 
بین المللی پایبند نیست. هر بسته تحریمی جدید بار 
سیاســتگذاران آمریکایی را بیشتر می نند چرا که این 
تحریم ها مصداق بارز نقض حقوق بشــر مردم ایران 
است. سیاست مداران آمریکایی نگاه خصومت آمیزی 
با مردم ایران دارند. واقعیت این اســت که ما این روند 
دیپلماتیک را انتخاب کردیم جون اولا در موضوع هسته 
ای چیزی برای خفی کردن نداریم این را به کرات اعلام 
کردیم و هم در گزارش های آژانس بین المللی اتمی 
تایید شده است. ادامه تحریم ها و اضافه کردن تحریم 
هــا در صورتی که خللی در تصمیم مردم ایران ایجاد 
نخواهد کرد پروسه مذاکرات را دشوار تر خواهد کرد.

وی درباره ادعای غنی سازی صفر در ایران گفت: غنی 
سازی را آقای وزیر صراحتا اشاره کردند و من نیز تکرار 
می کنم که به عنوان بخشی از چرخه هسته ای ایران قابل 
مذاکرات نیست این یک امر فانتزی نیست که به ایران 
بگوییم این را متوقف کند، یک نیاز اســت برای اینکه 
صنعت هسته ای ایران بدون وقفه به کار خود ادامه دهد 
بنابراین هم حقی است که ایران از آن برخوردار است و 
هم حاصل زحمت دانشمندان ایرانی است که نمی شود 
از آن گذشــت. این موضوع را تشبیه به بازی مارو پله 
می توان کرد. هر وقت جلســه مذاکره داریم احساس 
می کنیم پیشــرفتی صورت گرفته است همین که به 
واشنگتن می رسند مواضع دیگری مطرح می کنند که 
کار را برای روند مذاکراتی تشدید می کند و این سوال به 
وجود می آید که آیا واقعا طرف آمریکایی جدی است.

بقایی در رابطه با اینکه گفته می شود مذاکرات جانبی 
توسط روبیو و شمخانی در جریان است، گفت: تنها 
روند مذاکراتی که وجود دارد همین روند غیرمستقیم 
است که توســط وزیر امور خارجه و نماینده رئیس 
جمهور آمریکا مدیریت می شــود بنابراین همه چیز 
شــفاف بوده و روند دیگری وجــود ندارد. هر روند 
مذاکــره ای بــرای حل یک چالــش و یک اختلاف 
است اینکه ما علیرغم صحبت های متناقض از طرف 
آمریکایی ها در مذاکرات شرکت می کنیم برای اثبات 
حسن نیت خودمان است صرف شرکت در یک روند 
مذاکراتــی به معنی پذیرش دیدگاه های طرف مقابل 
نیست برای پیگیری راجع به نقاط اختلاف است و به 

این جهت در این چهار دور شرکت کردیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به این سوال 
که آیا ایران در خصوص مکانیزم اسنپ بک ساز وکاری 
در نظر دارد، گفت: قطعا ما هیچ اقدام غیردوســتانه و 
خصمانه ای را بی پاسخ نمی گذاریم و ما فکر می کنیم 
اســتفاده از اســنپ بک هیچ مبنایی نــدارد و برنامه 

هسته ای ایران کاملا صلح آمیز است اگر کوچکترین 
موردی وجود داشته باشند می توانند این را در شورای 
امنیــت اعلام کنند اما چنین چیزی نیســت. به هیچ 
عنوان از طرف ما پذیرفته شده نیست و استفاده از این 
سازوکار نشان دهنده این است که این طرف ها قائل به 
رویکردهای دیپلماتیک نیستند قطعا اقداماتی را بدون 
تردید انجام خواهیم داد. ما امیدواریم که کشــورهای 
اروپایی تجدیدنظر کنند به ویژه در رویکردهای رسانه 

 که در پیش گرفتند.
وی در رابطه با ســخنان اخیر عراقچــی در رابطه با 
گسترش روابط با اروپا، گفت: ما با کشورهای اروپایی 
رابطه داریم و دارای سفارت هستند و به همین ترتیب 
سفارت های ما در آن کشورها فعال است ما از دوره ای 
که رابطه ســازنده و همراه با روابطی که منافع متقابل 
با اروپا وجود داشــت فاصلــه گرفتیم و لازمه آن این 
اســت که طرف های اروپایی از رفتارهایی که سازنده 
نیست، دست بردارند و هم در سایر حوزه ها از رویکرد 
مداخله جویانه دســت بردارند این مواردی است که 
توسط منشــور حقوق بین الملل و روابط بین الملل 

شناخته شده است.
ســخنگوی وزارت امور خارجه راجع به نقش قطر و 
عمــان در مذاکرات ایران و آمریکا گفت: باید بگویم 
که ما به طور کلی با همه کشورهای خلیج فارس رابطه 
خوبی داریم. وزیر امور خارجه هم به هر چهار کشور 
قطر، عربستان، عمان و امارات سفر داشتند. انتظار ما از 
کشــورهای خلیج فارس این است که خیر و صلاح 
منطقــه را در نظر بگیرند و در خصوص رویکردها و 
انتخاب ها، مسیرشان مبتنی باشد بر پیشبرد منطقه ای 
قوی و باثبات که مصون از نفوذ کشورهای ثالث باشد.
وی افزود: نقش قطر در روند مذاکرات ســازنده بوده 
است، همان طور که عمان رویکرد سازنده ای داشت. 
این بخشی از توجه ایران به همسایگان، به عنوان شرکای 
مهم کشــورمان برای جلوگیری از هرگونه تنش در 

منطقه است.
بقایی با اشــاره به انحلال پ.ک.ک گفت: ما از خلع 
سلاح پ.ک.ک استقبال کردیم و امیدواریم عاملی برای 
برقراری صلح و ثبات در ترکیه باشد. ما در هر شرایطی 
بر این باوریم که تمامیت ارضی و حاکمیت عراق باید 
به رسمیت شناخته شود. دولت عراق و اقلیم کردستان 
در رابطه با جلوگیری از اســتفاده از خاک شان توسط 
گروه های تروریســتی آگاه هستند و ما معتقدیم همه 

کشورها باید به این موضوع قائل باشند.

وی با اشــاره به جنایت های اسرائیل در منطقه گفت: 
واقعیت این است که رژیم صهیونیستی ثابت کرده است 
که هیچ حد و مرزی برای جنایت ها و قانون شکنی قائل 
نیســت. ترورهایی که صورت گرفته است، از جمله 
دانشمندان هسته ای ایران، یک نمونه از صدها موردی 
است که رژیم صهیونیستی به ترور متوسل شده است. 
هیچ تضمینی هم وجود نــدارد که مجدداً این کارها 
را تکــرار نکند. هیچ کس نمی تواند این احتمال را رد 
کند. جامعه بین المللی رژیم صهیونیستی را به خوبی 
شــناخته است و همه باید آگاه باشند که این رژیم در 
راستای توسعه طلبی و جنایت هایش مرتکب اقدامات 

این چنینی نشود.
ســخنگوی وزارت امــور خارجــه درباره ســفر 
رئیس جمهور به عمان گفت: سفر مقامات عالی رتبه 
دو کشور، امری معمولی است. در دوره شهید رئیسی 
هم ایشان سفری به عمان داشتند و هم سلطان عمان به 
ایران آمدند. رئیس جمهور نیز برنامه ای برای ســفر به 
عمان دارند، ولی من ترجیح می دهم دفتر رئیس جمهور 
محترم در خصوص زمان سفر ایشان اطلاع رسانی کند.

وی در رابطــه با آخرین وضعیت شــهروند ایرانی 
بازداشت شده در فرانسه و شــهروندان ایرانی که در 
انگلیس بازداشت شدند، تصریح کرد: در مورد فرانسه 
به صورت جدی پیگیر بودیم و اطلاعاتی که ما گرفتیم، 
دو نوبت دیدار کنسولی اجازه داده شده است. با خانم 
اســفندیاری دیدار داشــتند و دیگر هموطن ما آزاد 
شــده اند. برای ما هنوز اتهامات مشخص نیست. تنها 
چیزی که ما شنیدیم، این است که ایشان در صفحه های 
مجازی از مردم فلسطین حمایت کرده اند. این طنز تلخ 
روزگار اســت که با کسانی که با نسل کشی مخالف 
هستند، برخورد می شود؛ نه با آنانی که جنایت می کنند.

وی در رابطه با طرح کنسرسیوم و حواشی که مطرح 
شده است، گفت: خیلی تکرار شده است و رسانه های 
داخلی مطالب منتشرشــده در رسانه های خارجی را 
منتشر کردند. ما هیچ پیشنهاد مکتوبی دریافت نکردیم و 
هر آنچه بوده، شفاهی بوده است که از طرف عمانی ها به 
ما مطرح شده است. هر بار نیز تغییر می کند، یا خودشان 
این مطالب متناقض را مطرح می کنند یا دیگر مقامات 
آمریکایی. این شرایط سختی است که شما روندی را 
پیش می برید که طرف مقابل در درخواســت ها ثبات 

ندارد.
بقایــی درباره تغییر مواضع مقامات آمریکایی گفت: 
واقعاً خودم مطمئن نیستم که سیاست گذاران آمریکایی 

آیا متوجه این موضوع هســتند که چنین تغییراتی در 
بیــان مواضع تا چه اندازه به جایگاه مذاکراتی آمریکا 
لطمه می زند. موضع کنسرسیوم را ما هیچ وقت مطرح 
نکردیــم. از دو دهه قبل که موضوع مذاکرات مطرح 
بود، این ایده مطرح می شد. یک توجیه آن این است که 
کشورهای منطقه خلیج فارس نیاز به سوخت هسته ای 
دارند و بد نیست که مجتمع های سوخت مورد نیاز این 
کشورها تأسیس شود. اگر این ابتکار وجود داشته باشد، 
ما اســتقبال می کنیم، ولی چنین ایده ای به هیچ عنوان 
قرار نیست جایگزین غنی سازی اورانیوم در ایران شود. 
اگر نیت و قصد طرح این موضوع این است که بحث 
غنی سازی در ایران منتفی شود، باید بگویم این اتفاق 

نخواهد افتاد.
بقایی در پاسخ به خبرنگار در رابطه با آخرین وضعیت 
موافقت نامه مشارکت راهبردی ایران و روسیه گفت: 
از ابتدای امضای این موافقت نامه، اگر خاطرتان باشد، 
بنده از طــرف وزارت امور خارجه اعلام کردم که ما 
این موضوع را به عنوان یکی از اولویت های دســتگاه 
سیاست خارجی در دستور کار خود داریم. در اینجا جا 
دارد که یادآوری کنم از شهید امیرعبداللهیان به خاطر 
اینکه بخش عمده ای از مذاکرات این موافقت نامه تحت 
نظر ایشان انجام شد. آخرین اطلاعی که بنده دارم این 
است که در مجلس شــورای اسلامی، در کمیسیون 
سیاســت خارجی و امنیت ملی، بررســی شده و در 
آنجا تصویب گردیده است. بعد از وصول، باید ظرف 
روزهای آتی، ان شاءالله به سرعت به صحن علنی برود.
وی در خصوص تعیین ســفیران جدید گفت: درباره 
تعدادی از سفارتخانه ها تصمیم گیری شده است. در 
مکزیک، آقای پســندیده خواهند بــود؛ در اروگوئه، 
آقای بنی اســدی؛ در نیجریه، آقــای مهدوی رَجا؛ در 
ساحل عاج، آقای میگونی و خانم احمدی نیز به عنوان 

سرکنسول گر در آلماتی قزاقستان انتخاب شده اند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه در رابطه با تخریب 
های محیط زیستی که در کشورهای منطقه انجام شده 
اســت و در خصوص اقدامات وزارت خارجه برای 
جلوگیــری از این موضوع، گفت: گرد و غبار همه ی 
ما را آزر می دهد از چندســال قبل بحث ایجاد ساز و 
کار منطقه ای برای مقابله با بیابان زایی از جمله تثبیت 
شــن های روان که از نظر علمی ثابت شــده است در 
دســتور کار ما بوده است و چندین نشست منطقه ای 
هم برگزار شده است. اتفاقا همین امروز صبح با خانم 
انصاری صحبت کوتاهی داشتم که ایشان هم از سازمان 

محیط زیست پیگیر هستند. بخشی از این گرد و غبار 
از عربستان، سوریه و عراق به سوی ایران می آید و از 
مسائل منطقه ای است امیدواریم با وجود سطح خوب 
روابط که بین کشورهای منطقه جریان دارد بتوانیم در 

این زمینه یک کار عملیاتی مؤثر انجام دهیم.
وی در رابطه با پیگیری موضوع آب میان ایران افغانستان 
گفت: در خصوص این موضوع با طرف افغانستانی 
جدی و شفاف هستیم در جریان دیداری که آقای متقی 
با وزیر و مدیرکل آسیا جنوبی داشتند ایشان تأکید کردند 
که حتی اگر معاهده ای وجود نداشــت هم ما خود را 
موظف می دانیم از نظر شرعی و همسایگی حق آبه ایران 
را انتقال می دهیم و ما به گفت وگوهای دیپلماتیک در 

این خصوص ادامه خواهیم داد.
بقایی تاکید کرد: ما برای غنی ســازی از کســی اجازه 
نمی گیرم حقی که بر اساس معاهده منع گسترش وجود 
دارد نیــازی به اجازه برای غنی ســازی ندارد این یک 
سفسطه آگاهانه و همراه با سوءنیت است که طرف های 
آمریکایی می خواهند بپوشــانند. صرف غنی سازی 
به معنای دنبال کردن برنامه هســته ای غیرصلح آمیز 
نیســت و این در معاهده ان پی تی به رسمیت شناخته 
شده است. شما نمی توانید در منطقه ای که یک رژیم 
نسل کش وجود دارد و به سلاح هسته ای مجهز شده 
اســت این ها را نادیده بگیرید و از کشوری که عضو 
معاهده منع اشاعه است و برنامه هسته ای صلح آمیز دارد 
انتظار داشته باشید که برنامه هسته ای خود را توقف کند، 

غیرمنطقی است.
وی دربــاره زمان و مکان دور بعدی مذاکرات ایران 
و آمریکا گفت: تا این لحظه ای که در خدمت شــما 
صحبت می کنم، هیچ زمان و مکانی قطعی نشده است. 
در مورد اروپا هم همیشه قائل به تداوم گفت وگوها 
بودیــم و در مــورد زمان  و مــکان دور بعدی هنوز 
تصمیم گیری نشده است. ما دنبال تسلیحاتی سازی 
برنامه هسته ای خود نیستیم و برای اثبات آن حاضر به 
پذیرش میزان زیادی از بازرسی ها بودیم که در دوران 
برجام صورت گرفت. اگر هدف ادعایی صادقانه این 
باشــد که ایران به بمب دسترســی پیدا نکند و چون 
مــا خودمان هم چنین چیــزی نمی خواهیم گفتیم 
حاضریم که گفت وگو داشته باشیم و با نظارت آژانس 
بین المللی اتمی نشان دهیم که صنعت هسته ای ایران 
به سوی نظامی نخواهد رفت اما اگر درخواستی برای 
تعطیلی فعالیت هسته ای ایران باشد صورت مسئله 

تغییر خواهد کرد.

تا این لحظه  هیچ زمان و مکانی برای دور بعدی مذاکرات قطعی نشده است

ســرویس سیاسی -      رئیس شورای اطلاع رسانی 
دولت تاکید کرد در صورت بروز بحران، باید شفاف 
و صادقانــه درباره آن صحبت کرد. روابط عمومی 
فقط انتشار بیانیه و اطلاعیه نیست، بلکه مسئولیت آن 

ساخت اعتماد عمومی است.
الیــاس حضرتی در اجلاس مدیــران روابط عمومی 
دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی کشور گفت: 
بر اساس آمار ارائه شده، نرخ ازدواج کاهش یافته است؛ 
در حالی که بانک مرکــزی ۱۵۶ درصد وام ازدواج و 
۱۰۶ درصد وام فرزندآوری را افزایش داده اســت. با 
این حال، همچنان شــاهد روند نزولی در این حوزه ها 
هستیم؛ مگر اینکه بتوانیم امید را به مردم نشان دهیم و 

امیدآفرینی کنیم.
وی افزود: ما با صد مشکل عمده مواجه هستیم که یکی 
از بزرگان آن ها را به هفت دســته تقسیم کرده است. 
سرمایه اصلی یک کشور، اعتماد ملی است که ریشه آن 

در اعتماد عمومی نهفته است.
حضرتی با تاکید بر اهمیت عدالت و شــیوه گزینش، 
ادامه داد: به عنوان نمونه، ممکن است جوانی از دانشگاه 
پیام نور به ســمت مدیریتی برسد، در حالی که فردی 
فارغ التحصیل از دانشگاه شریف نتواند موفق شود؛ این 
خود می تواند زمینه ساز ناامیدی یا امید در جامعه باشد.

وی با اشاره به پیامدهای ناامیدی در جامعه اظهار کرد: 
ملتی که آینده ای برای خود متصور نباشد، دچار ناامیدی 

می شود. آمارهای مربوط به خودکشی و وضعیت روانی 
جامعه، بازتاب عملکرد ماست. مسئولیت سنگینی بر 

دوش ما قرار دارد.
رئیس شورای اطلاع رسانی دولت با تاکید بر اهمیت 
روابط عمومی استراتژیک تصریح کرد: تعریف نهایی 
روابط عمومی، ایجاد درک مشــترک اســت. این امر 
مستلزم انتشــار اطلاعات شفاف، سریع و دقیق برای 
ذی نفعان است. بزرگ نمایی یا کوچک نمایی مسائل 
و عادی ســازی بحران ها نادرست است؛ باید وقایع را 

به درستی و شفافیت بیان کرد.
وی ادامه داد: در صورت بروز بحران، باید شــفاف و 
صادقانــه درباره آن صحبت کرد. روابط عمومی فقط 
انتشار بیانیه و اطلاعیه نیست، بلکه مسئولیت آن ساخت 

اعتماد عمومی است.
حضرتی با اشــاره به نقش شــبکه های اجتماعی در 
شفاف ســازی امور گفت: امروز دیگر نمی توان دروغ 
گفت، پنهان شــد یا از پاسخگویی فرار کرد. در روابط 
عمومی بایدها و نبایدها در کنار هم تعریف شده اند. من 
در ماجرای سقوط هواپیمای اوکراینی که در آن زمان در 
روزنامه »اعتماد« حضور داشتم، دیدم که تمام نبایدها 

انجام شد؛ ۶۱ نفر درباره آن اظهار نظر کردند.
وی درباره حادثه بندرعباس نیز گفت: در آن ماجرا ستاد 
بحــران با برنامه ریزی دقیق و با همکاری آقای مومنی 
شــکل گرفت. مخاطب ما مردم هستند. اگر نتوانیم 

پاسخگو باشیم، رسانه های بیگانه وارد میدان می شوند. 
ما مسئول ساخت اعتماد اجتماعی هستیم و بدون روابط 
عمومی، دســتاوردی نخواهیم داشت؛ چرا که همه ما 

بخشی از یک شبکه  بزرگ هستیم.
حضرتی تأکید کرد: باید نســبت به کار خود تعصب 
حرفه ای داشته باشیم و سازمان را بخشی از وجود خود 
بدانیم. مسئول روابط عمومی باید مطالعات جدی داشته 
باشد و بتواند ارتباطی دوطرفه با مخاطب برقرار کند. 

دوره ارتباطات یک سویه به پایان رسیده است.
رئیس شورای اطلاع رسانی دولت با اشاره به حضور 
دکتر پزشکیان گفت: ایشان به عنوان سرمایه ای برای 
کشور وارد میدان شده اند. اگر »امید به آینده« در دستور 
کار قرار گیرد، می توان در حوزه هایی چون سیاســت 
خارجــی، مذاکرات، مســائل اقتصــادی و اصلاح 
ساختارها موفق بود. رئیس جمهور نیز با همین رویکرد 

در حال حرکت است.
وی ادامه داد: اگر همگی همدلانه حرکت کنیم، می توان 
پازل مشکلات را حل کرد. باید به شکاف های قومی، 
مذهبی، جنسیتی، نسلی و سیاسی توجه جدی داشت.

حضرتــی به انتقادات برخی هم طیفان رئیس جمهور 
نســبت به اســتفاده از نیروهای اصولگرا اشاره کرد 
و گفت: پاســخ رئیس جمهور این اســت که معیار، 
کارآمــدی و خدمــت صادقانــه به مردم اســت، نه 
برچسب های جناحی. ایشان تابوی به کارگیری کردها 
را شکستند؛ امروز اهل سنت در دولت حضور دارند و 
بانوان با سرعت در حال ورود به پست های کلیدی در 
وزارتخانه ها هستند. نمونه بارز آن سپردن وزارت راه و 

شهرسازی به یک بانوی توانمند است.
وی همچنین درباره سیاســت های رئیس جمهور در 
حوزه فیلترینگ گفت: آقای پزشکیان در زمینه گزینش 
و کاهش فیلترینگ گام هایی برداشــته و قصد تقابل 

ندارد، بلکه هدفش پیشبرد امور با آرامش است.
حضرتی با اشاره به ناترازی ۲۰ هزار مگاواتی در حوزه 
انرژی گفت: رئیس جمهور عامل این وضعیت نیست؛ 
دکتر پزشکیان به دنبال حل مشکل است، نه یافتن مقصر.
در پایــان، وی بــر نقش کلیدی روابــط عمومی در 
شکل دهی به اعتماد و افکار عمومی تأکید کرد و گفت: 
امیدوارم با اشراف کامل به علم ارتباطات، تعامل مؤثر 
با شبکه های اجتماعی و برنامه ریزی اصولی، بتوانیم 

عملکردی موفق داشته باشیم.

امروز دیگر نمی توان دروغ گفت، پنهان شد
 یا از پاسخگویی فرار کرد

رئیس  شورای اطلاع رسانی دولت:رئیس  شورای اطلاع رسانی دولت:

ســرویس سیاسی -    رییس فراکسیون 
تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس 
شــورای اســلامی با تاکید بر ضرورت 
ســهولت دسترسی و اســتفاده مردم از 
اینترنت، گفت: با پیگیری های مجلس، 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات مانع 
از افزایش قیمت تعرفه اینترنت موبایل در 

زمان کنونی شد.
رضا حاجی پور درباره جزییات جلســه 
هوش مصنوعی که یکشنبه شب با حضور 
محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شورای 
اسلامی و ستار هاشمی وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات برگزار شد،گفت: در این 
جلسه رییس مجلس وعده داد که جلسات کارشناسی با محوریت اقتصاد دیجیتال، 
هوش مصنوعی و هوشمندســازی با فعالان بخش و همچنین کمیته های تخصصی 
فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس شورای اسلامی که می تواند نقش 

سازنده و محوری در این راستا ایفا کنند، برگزار شود.
رییس فراکســیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به اینکه توســعه زیرساخت دسترســی اینترنت و سهولت استفاده از آن توسط آحاد 
مردم یکی از مهمترین پارامترهای توسعه کاربردی هوش مصنوعی، اقتصاد دیجیتال و 
اینترنت اشیاء در سطح جامعه است، افزود: با توجه به مخالفت این فراکسیون با افزایش 
تعرفه اینترنت موبایل، خوشبختانه وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات به ماجرا ورود 

کرد و مانع از افزایش قیمت دسترسی به اینترنت موبایل در برهه زمانی کنونی شد.
انجام تعهدات در اقتصاد دیجیتال، اقتصاد فضایی و دولت الکترونیک پیگیری می شود

نماینده مردم آمل در مجلس یادآور شد: به منظور حمایت از دولت و طبق قانون برنامه 
هفتم توسعه، در بخش های مرتبط با اقتصاد دیجیتال، کمیته های تخصصی با همکاری 
و مشــارکت مدیران و نخبگان وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات فعال شده اند تا 
تعهدات برنامه هفتم توسعه در حوزه اقتصاد دیجیتال، اقتصاد فضایی، دولت الکترونیک، 

حکمرانی داده و هوش مصنوعی، محقق شوند.
حاجی پور درخصوص افزایش کیفیت دسترسی مردم به شبکه اینترنت موبایل و ثابت 
به ویژه توسعه شبکه فیبرنوری و اتصال آن به منازل، تصریح کرد: در این راستا همکاری 
ویژه ای بین فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس با وزارت ارتباطات و 
فناوری اطلاعات در حوزه توسعه فیبر خانگی و سایر حوزه ها شامل اقتصاد فضاپایه، 

دولت الکترونیک و هوشمندسازی وجود دارد.
رییس فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس یادآور شد: تدوین طرح ویژه 
حمایتی در حوزه توسعه فین تک ها و ابزارهای مالی دیجیتال و نیز ساماندهی حوزه رمز 
ارزها به ویژه در خصوص راهکاری مالی دیجیتال آن از دیگر موارد مدنظر فراکسیون 

تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس است.
وی بیان کرد: حمایت از توسعه زیر ساخت های هوش مصنوعی مانند توسعه مراکز 
داده و حمایت از سرمایه گذاری توسط بخش خصوصی، پیگیری اجرای سند تحول 
دیجیتال، پیگیری ایجاد زنجیره هوشمندســازی با استفاده از تمام توان شرکت های 
دانش بنیان داخلی از جمله اقدامات مدنظر فراکسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری 

مجلس است.
عمده مشکلات ناترازی انرژی با ایجاد زنجیره کامل هوشمندسازی قابل رفع شدن 

است

تاکید نماینده مجلس بر ضرورت تسهیل  
در دسترسی و استفاده مردم از اینترنت

سخنگوی وزارت امور خارجه در نشست خبری:

سرویس سیاسی -    رییس کمیسیون امور داخلی کشور و 
شوراهای مجلس از ادامه بررسی طرح تشکل های مردم نهاد 
در کمیسیون متبوعش خبر داد و گفت: در نشست کمیسیون 
موضوع صدور مجوز ها، حقوق و تکالیف تشــکل ها به 

کارگروه جهت رفع ابهامات ارجاع شد.
محمدصالح جوکار؛ در تشــریح نشست کمیسیون امور 
داخلی کشور و شوراهای مجلس شورای اسلامی، گفت: 

در این نشست به ادامه بررسی طرح تشکل های مردم نهاد 
در دســتور کار کمیسیون پرداخته شد؛ ماده ۱۰این طرح به 
تصویب رسید و مواد 9، ۱۱، ۱۲، ۱3 و ۱4 به کارگروه ارجاع 

شد.
رییس کمیســیون امور داخلی کشور و شوراهای مجلس 
شــورای اســلامی ادامه داد: موضوعات مرتبط با صدور 
مجوزها و شــرایطی که تشکل ها می توانند مجوز فعالیت 

دریافــت کنند، به جهت ابهاماتی که داشــت به کارگروه 
تخصصی ارجاع شد. همچنین موضوع حقوق و تکالیف 
تشکل ها برای اعضای کمیسیون دارای ابهام بود که این مواد 

نیز جهت بررسی بیشتر به کارگروه تخصصی ارجاع شد.
وی افزود: بررســی ســایر مواد این طرح و همچنین مواد 
ارجاعی در جلسات بعدی کمیسیون انجام می شود. هدف 
از این طرح نظارت بر عملکرد و فعالیت سازمان های مردم 

نهاد است چراکه با توجه به اینکه مردم در قالب تشکل های 
اجتماعی، صنفی، گروه های جهادی، هیئات مذهبی فعالیت 
می کنند، نیازمند سازوکاری است تا مشارکت فعال، هدفمند 

و تأثیرگذار داشته باشند.
این نماینده مجلس دوازدهم اضافه کرد: در این نشســت 
نمایندگانی از وزارت کشور، دستگاه های امنیتی و انتظامی، 
مرکز پژوهش های مجلس و سایر کارشناسان حضور یافتند.

ادامه بررسی طرح تشکل های 
مردم نهاد در کمیسیون شوراها

جوکار در تشریح نشست کمیسیون شوراهای مجلس مطرح کرد:


